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VAN DE VOORZITTER 
Nieuwe bestuursperiode - nieuw elan 
Op 14 juni is de nieuwe coalitie met Voor 
Winterswijk, CDA en Partij van de Arbeid van start 
gegaan en zijn de voorgedragen wethouders 
verkozen. Uit de informatie- en formatieperiode 
bleek dat een combinatie van de drie genoemde 
partijen op programmatische gronden als meest 
kansrijk werd gezien. Vanuit de wens om in de 
nieuwe bestuursperiode ook voluit ruimte te geven 
voor ideeën en initiatieven van andere (niet college 
schragende) partijen, werd het niet als bezwaar 
gezien dat nieuwe coalitie steunt op de kleinst 
mogelijke meerderheid in de gemeenteraad.  
Het zal duidelijk zijn dat dit gepaard dient te gaan 

met een andere manier 
van (samen)werken. 
Als dit vervolgens leidt 
tot meer eendracht en 
harmonie in de 
gemeenteraad, dan zal 
dat ook de kwaliteit van 
de besluitvorming 
verhogen. Dit raakt een 
van de ambities uit het 

coalitieakkoord  
'Samen aan de Slag' 
om een betrouwbare 
en dienstbare overheid 
te willen zijn. Hier ligt 
een flinke uitdaging 

voor de nieuwe gemeenteraad, het college en de 
ambtelijke organisatie om het ook daadwerkelijk 
anders en vooral beter te doen voor de inwoners 
van Winterswijk.  
Installatie en afscheid 
De nieuw verkozen raads- en commissieleden zijn 
inmiddels al aan de slag. Onze wethouder Wim 
Wassink is onlangs geïnstalleerd, waarmee het 
CDA Winterswijk weer verantwoordelijkheid draagt 
in het dagelijks bestuur van onze gemeente. De 

fractie heeft  Sandra Prinsen gekozen tot 
fractievoorzitter.         
Ik ben er trots op dat deze mooie ploeg 
gemotiveerde mensen zich de komende jaren in 
wil zetten voor het belang van Winterswijk en al 
haar inwoners.   
Sandra Prinsen, Wim Elferdink, Jacqueline van der 
Vinne, Steven Vuijk, Wim Wassink, Sam Begari, 
Fjärel van der Zwet, Wessel Oblink, véél wijsheid, 
succes en plezier toegewenst bij al jullie 
werkzaamheden in de gemeenteraad, commissie 
en het college van B&W. 
  
De start van een nieuwe bestuursperiode betekent 
meestal ook dat van mensen afscheid genomen 
wordt. In dit geval van Wilma Elsinghorst, Thomas 
de Roos en Ilse Saris.  
  
Wilma is 12 jaar raadslid geweest en heeft zich met 
hart en ziel ingezet voor het raadswerk. 
Kenmerkend voor Wilma: ze was er altijd, vol 
energie, zeer betrokken, digitaal vaardig (content 
website, social media, e.d.), fotograaf, 
ambassadeur samenwerking met Duitsland/ 
Euregio. Het was dan ook zeer verdiend dat Wilma 
bij haar afscheid uit handen van burgemeester 
Bengevoort een koninklijke onderscheiding mocht 
ontvangen.  
  
Thomas was, met een onderbreking i.v.m. studie 
en werk, drie jaren raadslid. Hij heeft zich met 
name ingezet voor onderwerpen die de veiligheid 
betreffen en financiën/ gemeentelijke 
Rekenkamer. Thomas was gesteld op goede 
verhoudingen in de raad en zocht graag de 
samenwerking met andere partijen. 
  
Ilse was de afgelopen drie jaren commissielid. 
Haar verdiensten voor het CDA Winterswijk zijn 
genoegzaam bekend. Zij heeft in een reeks van 
jaren verschillende functies vervuld, w.o. raadslid, 
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fractievoorzitter en wethouder. Ook werd zij in 
2017 door de lezers van vakblad Binnenlands 
Bestuur verkozen tot beste wethouder van een 
kleine gemeente.  
  
Wilma, Thomas en Ilse, hartelijk dank voor jullie 
inzet. Het was fijn om met jullie samen te werken. 
Ik wens jullie alle goeds voor de toekomst. 
   
Namens het afdelingsbestuur wens ik de lezers 
een fijne zomer toe. 
 
André Sletering  
Voorzitter CDA-afdeling Winterswijk 
 
NIEUWS VAN DE WETHOUDER 
 Na de installatie op 14 juni ben ik, samen met de 
rest van het college, net twee weken aan het werk. 
Die eerste weken zijn om gevlogen. Bijna alle 
dagen zat ik vol gepland met 
kennismakingsgesprekken. Nu vooral nog met 
medewerkers die de verschillende onderdelen van 
mijn portefeuille trekken, maar de komende weken 
meer met allerlei organisaties en vergaderingen.  
 

Vervolgens komt het 
zomerreces er aan, 
een periode waarin ik, 
naast vakantie, veel op 
werkbezoek ga en me 
op verschillende 
onderdelen kan 
inlezen. Na het 
volksfeest gaat het 
echte werk beginnen. 
Er liggen veel 
onderwerpen waar we 
als college onze tanden 
in kunnen en moeten 
zetten.  

 
Zelf heb ik het buitengebied in mijn portefeuille. 
Een stevige klus om hier de juiste richting te kiezen 
en er voor te zorgen dat we alle kikkers in de 
kruiwagen houden. Het uitgangspunt daarbij is een 
leefbaar buitengebied en een gezonde agrarische 
sector. Naast het buitengebied heb ik ook nog de 
WMO, Natuur & Landschap, Milieu, 
Vrijetijdseconomie, Openbare Ruimte, 
Klimaatadaptatie, Verkeer & Vervoer en Mobiliteit. 
Een stevige portefeuille, maar tegelijkertijd ook 
een mooie portefeuille om binnen de kaders van 
het coalitieakkoord  iets te laten zien van waar we 
als CDA voor staan.  
Ik heb er ongelofelijk veel zin in en hoop samen 
met de rest van het college op een vruchtbare 
periode waarin de rust in de politiek terugkeert en 

we samen met onze inwoners en alle organisaties 
de goede dingen gaan doen voor Winterswijk. 
 
Wim Wassink 
Wethouder CDA 
 
NIEUWS VAN DE FRACTIEVOORZITTER 
De vorige nieuwsbrief dateert van net voor de 
verkiezingen. Sindsdien ziet de wereld, maar ook 
politiek Winterswijk er heel anders uit. 
We hebben afscheid genomen van Ilse, Thomas 
en Wilma in de fractie. Dank voor alles wat jullie 
voor CDA Winterswijk gedaan hebben!  
We hebben een mooie campagne gevoerd, 
ondanks dat we in het begin nog de nodige 
coronabeperkingen hadden. 
De uitslag van de verkiezingen was conform 
verwachting. Aan onze inzet heeft 
het in elk geval niet gelegen! De 
formatie is intensief geweest, 
maar wel een heel mooi proces 
en met een erg goede sfeer. De 
formatie is begonnen met een 
tweetal pitchavonden. Maar liefst 
29 organisaties hebben hier 
gebruik van gemaakt! Zij brachten 
waardevolle informatie in waar we 
dankbaar gebruik van hebben 
gemaakt bij het schrijven van het 
coalitieakkoord en ook voor de 
komende tijd.  
Ook de gesprekken met een 
aantal andere fracties waren 
goed. Het heeft gezorgd voor 
aanscherping van het akkoord en 
een aantal onderwerpen benadrukt. En na 2 
vrijdagen allerlei dossiers te hebben besproken 
met de ambtelijke organisatie, zijn we zelf aan het 
schrijven gegaan. Het resultaat kunt u lezen in 
'Samen aan de slag'. https://bit.ly/3y0apSf  Graag 
gaan we 4 juli om 19.30 uur daarover met u in 
gesprek bij 't Weurden. 
 
En toen... toen waren we van oppositie, coalitie 
geworden. Werd Wim Wassink wethouder en heb 
ik van de fractie het stokje van fractievoorzitter 
over mogen nemen.  
Bij het lezen van deze nieuwsbrief hebben we net 
de laatste raadsvergadering gehad en is het 
politiek gezien tijd voor het zomerreces. Hoewel 
we nu graag aan de slag gaan met het 
coalitieakkoord, is het toch ook wel fijn om na zo'n 
druk half jaar even wat rust te kunnen nemen. Na 
het Volksfeest kunnen we er dan allemaal weer fris 
tegenaan en samen aan de slag! 
 
Sandra Prinsen 
Fractievoorzitter CDA 
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NA 4 JAAR EEN (TIJDELIJK) VAARWEL 
Ik ben in 2017 lid geworden van het CDA, omdat ik 
het lokaal een betrouwbare en kundige partij vond 
en ik landelijk op Pieter Omtzigt stemde. Het 
lidmaatschap voelde gelijk ook als een warm bad, 
ik werd welkom geheten vanuit het lokale bestuur, 
kreeg uitnodigingen voor bijeenkomsten van de 
30-ers en werd al snel ook betrokken bij de 
voorbereidingen van de campagne voor de 
gemeenteraadsverkiezingen in 2018. Ik vond het 
allemaal super interessant en op de vraag of ik zelf 
ook kandidaat wilde zijn (op plaats 7), was mijn 
antwoord volmondig: ja! We hadden vervolgens 
een goede en vooral enthousiaste campagne, met 
het bekende resultaat van 7 zetels!  
Als raadslid heb ik vervolgens een tijd moeten 
wennen, de inhoud boeide me, maar het politieke 
spel in de raad vond ik minder interessant en het 
frustreerde mij vooral. Ik voel mezelf te nuchter 
voor partijpolitiek en was er niet op uit om andere 

partijen of individuen uit 
te spelen, het ging mij 
vooral om Winterswijk 
en het realiseren van 

verbeteringen. 
Voorbeelden hiervan 
zijn het bevorderen van 
woongelegenheid voor 
jongeren in het 
buitengebied, een 
oplossing zoeken voor 
het probleem door de 
sluiting van 
arrestantencellen in 
Doetinchem, maar ook 

algemene thema's als veiligheid en (jeugd)zorg 
waren belangrijk voor mij. 
De situatie waarin we zaten na de val van de 
coalitie zorgde er voor dat goede ideeën 
nauwelijks ruimte kregen binnen de 
gemeenteraad, wat voor mij een grote 
energieslurper was. Ik kreeg toentertijd een andere 
functie (met nog meer reistijd) binnen mijn 
toenmalige werkgever (DJI) en volgde ook nog een 
deeltijd masteropleiding, wat voor mij een moment 
was om na 2,5 jaar aan te geven dat ik als raadslid 
wilde stoppen om de werk-privé balans weer op 
een normaal niveau te krijgen. Dit heeft toen ook 
in de nieuwsbrief gestaan. Afgelopen zomer kwam 
de vraag of ik tijdelijk terug wilde keren in de 
gemeenteraad, na het vertrek van Ismaël. Dat heb 
ik met veel plezier gedaan om de fractie te 
ondersteunen tot de verkiezingen. 
Na de afgelopen 4 jaar heb ik zelf de conclusie 
getrokken dat de gemeenteraad op dit moment 
niet past in mijn leven qua beschikbare tijd. Ik ben 
sinds januari locatiemanager geworden van de 
jeugdzorglocatie in Harreveld, een super mooie 

baan, maar ook heel druk en hectisch. Dit was ook 
de reden dat ik mij niet opnieuw verkiesbaar heb 
gesteld, en ik wilde daarnaast ook vooral anderen 
de kans geven om de lokale politiek te verkennen. 
De politiek blijft natuurlijk een interesse van mij en 
ik blijf de Winterswijkse politiek daarom ook zeker 
volgen, maar voorlopig zal dit dus vanaf de zijlijn 
zijn. Ik heb veel vertrouwen in de CDA raadsleden, 
ze zijn kundig, betrokken en enthousiast. Daar 
mogen we samen trots op zijn! 
Voor nu dus een (tijdelijk) vaarwel, maar graag ook 
tot ziens op een ALV of een andere bijeenkomst! 
 
Groet, 
Thomas de Roos 
 
NA 16 JAAR AFKICKEN? 
Als de dag van gisteren: de kandidatenwerving 
2005 voor de verkiezingen in 2006. Een brief met 
de vraag me verkiesbaar te stellen voor het CDA. 
Een mooie plaats op de lijst maar helaas behaalde 
het CDA toen niet genoeg zetels om in de raad te 
komen. Betekende voor mij dat ik 4 jaar 
commissiewerk mocht doen. Met als leermeester 
Will de Graaff werd ik in de commissie Ruimte 
klaargestoomd voor het raadswerk. In 2010 bij de 
volgende verkiezingen begon het “echte” werk en 
kwam ik in de raad. Maar daarnaast ook veel 
commissiewerk gedaan en allerlei werkgroepen. 
En het was een eer om de gemeenteraad van 
Winterswijk te vertegenwoordigen in de Euregio-
raad. Bracht wel veel reizen met zich mee. 
Osnabrück, Munster, 
Emmen, Oldenzaal, 
Gronau en Zwolle zijn 
maar een paar 
vergaderlocaties.   De 
politiek boeide me 
enorm maar ik kon het 
soms harde politieke 
spel niet waarderen. 
Mijn wens om goed te 
doen en goed te zijn 
voor Winterswijk werd 
soms geblokkeerd door 
partij-politiek. Het op de 
man en op de partij 
spelen zoals dat in de 
afgelopen 3 jaar de overhand kreeg was wel het  
dieptepunt van deze 16 jaar. Dat maakte de 
beslissing om na 16 jaar te stoppen minder zwaar. 
Hoewel het politieke landschap in Winterswijk 
gelukkig geheel veranderd is nu.   I k  geef graag 
het stokje door aan de jongere generatie en 
probeer me er niet teveel mee te bemoeien.  De 
afgelopen verkiezingen heb ik veel samen mogen 
en kunnen werken met Fjärel van der Zwet en 
Wessel Oblink wat het grafische werk, fotografie 
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etc. betreft. Heb er dan ook alle vertrouwen in, dat 
dat alleen maar beter gaat worden de komende 
jaren. Ik heb enorm veel tijd met groot plezier in het 
CDA gestoken maar gelukkig valt het zgn. “zwarte 
gat” me heel erg mee. Er zijn ook weer andere 
uitdagingen op mijn pad. Het oppassen op mijn 
kleindochter is werkelijk een genot en kijk ik iedere 
week weer naar uit. Vrijwilligerswerk in en voor 
Hospicegroep De Lelie geeft me ook een mooie 
invulling van mijn vrije tijd en bij evenementen het 
verkeer regelen is ook zo heerlijk onder en met de 
mensen. Ik wens de fractie van het CDA net zoveel 
plezier in het werk als ik gehad heb en dan zullen 
ze het zeker 16 jaar vol houden. Enorm veel 
succes en wijsheid de komende jaren en wees 
goed voor Winterswijk!! 
 
Hartelijke groet, 
Wilma Elsinghorst 
 
BESTE LEDEN, 
Ja, dan is het moment daar. Na twintig jaar actief 
in de lokale politiek, heb ik mij niet meer 
verkiesbaar gesteld voor de 
gemeenteraadsverkiezingen van afgelopen maart. 
In die twintig jaar is er veel gebeurd en ik kan me 
nog heel goed het telefoontje van Ria Vreman 
herinneren. Ik was toen net afgestudeerd, weer 
gaan wonen in Winterswijk en begonnen bij de 
gemeente Hof van Twente als beleidsmedewerker 
Economische Zaken/bedrijfscontactfunctionaris. 
Ria belde mij in het najaar van 2001, of ik op de 
kandidatenlijst van het CDA wilde staan bij de 
verkiezingen in 2002. Daar heb ik toch wel even 
over na moeten denken. Een volledige baan en 
dan ook nog raadslid? Als je het 
raadslidmaatschap goed wilt vervullen, kost dat de 
nodige tijd. 
Uiteindelijk heb ik me verkiesbaar gesteld en sinds 
2002 heb ik me met ongelofelijk veel plezier in de 
lokale politiek gestort. De eerste vier jaar heb ik 
best moeten wennen. Aan de politieke 
werkelijkheid, de lastige dossiers (zoals het 
strandbad, gemeentekantoor). Bij de 
gemeenteraadsverkiezing in 2006, ik was toen 
voor het eerst lijsttrekker, hebben we zetels 
verloren en André kwam niet terug als wethouder. 
Dat was voor ons best even slikken: uithuilen en 
weer doorgaan. Samen met Will en André hebben 
we in de raad constructief oppositie gevoerd en 
hebben gewerkt aan het vertrouwen binnen en 
buiten onze partij. 
In 2010 is dat bij de verkiezingen beloond en heb 
ik de kans van jullie gekregen om wethouder te 
worden. Negen jaar lang heb ik me als wethouder 
mogen inzetten voor Winterswijk en met allen om 
me heen kunnen bouwen aan een sociaal 
Winterswijk waar aandacht was voor de mensen. 

Over deze periode hoef ik denk ik niet veel over te 
schrijven. Het meeste hierover is al gezegd en 
geschreven. Ik vind het heel jammer dat na de 
verkiezingen in 2018 een ander politiek klimaat is 
ontstaan. Er werd niet meer gekeken naar wat 
goed was voor de mensen in Winterswijk, de 
inhoud deed er niet meer toe en er werd op de man 
gespeeld. Zonde, want we hadden het echt goed 
voor elkaar. En dat is iets wat de mensen nog 
steeds niet snappen. Ik hoop dat de nieuwe 
gemeenteraad en het college weer kunnen gaan 
bouwen aan herstel van vertrouwen. 
Ik ben jullie en ben heel, heel dankbaar dat ik van 
jullie alle ruimte en 
steun heb gekregen 
om in de politiek te 
kunnen groeien. Ik 
dank jullie voor jullie 
openheid naar mij toe, 
voor de 
samenwerking, de 
vele 
telefoongesprekken 
met en steun van onze 
trouwe leden op 
momenten dat het 
moeilijk was. 
Ik denk met heel veel 
plezier terug aan de lol die we hebben gehad 
tijdens de ledenvergaderingen en in de 
verkiezingscampagnes.  Gezellig bij Dick en Diny 
in de woonkamer zakjes maken, klussen op NL-
Doet, de vele werkbezoeken, de 
campagnefilmpjes (die met Youp was toch wel de 
leukste, hè Wilma?). 
(https://youtu.be/JgzLm2WS77Q)  Teveel mooie 
momenten om op te noemen! 
Ik kijk met bijzonder veel plezier en een goed 
gevoel terug op deze twintig jaar en volg de politiek 
nu vanaf de zijlijn.  Ik wens de nieuwe fractie en 
Wim als wethouder heel veel geluk, positiviteit en 
wijsheid toe. Dat zij van betekenis kunnen zijn voor 
de mensen, een luisterend oor hebben en 
belangstelling tonen voor de mensen en hiermee 
bouwen aan vertrouwen. 
 
Warme groet,  
Ilse Saris 
 
CDA WINTERSWIJK EN HET 
STIKSTOFBELEID. 
Er is sinds 10 juni veel te doen in het land over de 
brief die minister Van de Wal naar de Tweede 
kamer heeft gestuurd. Er is veel onduidelijkheid 
over de betekenis van de kaart die bij de brief zat. 
Het stikstofdossier is een ingewikkeld verhaal, 
maar ik zal proberen om het begrijpelijk te houden. 
Nederland heeft jaren geleden het standpunt 
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ingenomen dat als de stikstof depositie hoger is 
dan een bepaalde norm  er kans is dat de natuur 
verslechtert. Deze norm is de kritische depositie 
waarde (kdw). In de wet staat dat het doel van de 
natuurwetgeving is om de stikstofdepositie niet 
boven de kdw uit te laten komen. Daarmee is de 

kdw in feite de maatstaf 
geworden voor de 
natuurkwaliteit. In de 
praktijk gebeurt het 
echter dat de natuur 
verbetert, terwijl dat op 
basis van de kdw niet te 
verwachten zou zijn.  
In Winterswijk hebben 
we vier natura 2000 
gebieden. De stikstof 
depositie uit Duitsland 
is zo hoog dat de  kdw 
in de natuurgebieden 
niet gehaald kan 
worden.  In Winterswijk 

zijn we in 2019 begonnen met een pilot van de 
gebiedsgerichte aanpak van ondernemers met 
natuurorganisaties en de gemeente en provincie 
en het waterschap. 
De provincie 
Gelderland heeft 
aangegeven niet te 
willen onteigenen. 
Onze grote zorg is 
dat ondanks een 
plan van de 
gebiedsgerichte 
aanpak de rechter 
nieuw vergunningen 
kan vernietigen 
omdat de 
stikstofdepositie 
hoger is dan de kdw, 
want dat staat 
immers nog steeds in de wet. Wij gaan in de 
diverse gemeentelijke,  provinciale en landelijke 
overleggen door met ons pleidooi voor een andere 
manier van beoordeling van de natuurkwaliteit dan 
de kdw. 
Wij hebben in de gemeenteraadsvergadering van 
30 juni jl. samen met enkele andere partijen een 
motie ingediend waarin we de provincie en de 
Tweede Kamer oproepen om te komen tot een 
andere manier van beoordelen van natuurkwaliteit. 
 
Wim Elferdink 
Raadslid CDA 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


